
W dniu 10 stycznia 2015 roku w Domu Kultury „Rembertów” odby∏o si´
doroczne spotkanie op∏atkowo-noworoczne zorganizowane przez Zwiàzek
M∏odocianych Wi´êniów Politycznych lat 1944–1956 „Jaworzniacy”. W op∏atku
udzia∏ wzi´li tak˝e weterani ze Stowarzyszenia Oficerów i ˚o∏nierzy II Konspi-
racji lat 1944–1956. Po powitaniu, na podstawie Decyzji Ministra Jana Stani-
s∏awa Ciechanowskiego, Kierownika Urz´du ds. Kombatantów i Osób Repre-
sjonowanych, dotyczàcej nadania medalu „Pro Patria” za szczególne zas∏ugi
i wieloletnià wspó∏prac´ ze Êrodowiskiem „Jaworzniaków”, udekorowany
zosta∏ medalem Dom Kultury „Rembertów”. Odznaczenie odebra∏ z ràk Mini-
stra Jana Stanis∏awa Ciechanowskiego dyrektor placówki Robert Jasiƒski. 

Medal „Pro Patria” to polskie odznaczenie cywilne, którym uhonorowane
mogà byç osoby i instytucje „za szczególne zas∏ugi w kultywowaniu pami´ci

o walce o niepodleg∏oÊç Rzeczypospolitej Polskiej”. Odznaka ma kszta∏t krà˝ka
o Êrednicy 36 mm, fakturowanego, srebrzonego i oksydowanego. Na awersie
umieszczony jest wizerunek stylizowanego or∏a Rzeczypospolitej z prze∏omu
XVII i XVIII wieku, opartego o skrzy˝owane ze sobà – kos´ bojowà i szabl´
polskà (wzór 1921/22). Na rewersie znajduje si´ w otoku napis: „URZÑD DO
SPRAW KOMBATANTÓW I OSÓB REPRESJONOWANYCH”, a poÊrodku odwzo-
rowanie krzy˝a pochodzàce z jednolitego wzoru choràgwi piechoty i sztanda-
rów jazdy, ustalonego w 1919 r. Poni˝ej krzy˝a, w dwóch rz´dach, umieszczo-
no napis: „PRO PATRIA” i „1768–1989” (daty konfederacji barskiej oraz prze-
mian ustrojowych). Pod datami znajduje si´ ga∏àzka z liÊçmi d´bowymi
symbolizujàca cnot´, odwag´, chwa∏´, wytrzyma∏oÊç, moc i si∏´ oraz wawrzyn
uosabiajàcy zwyci´stwo, czyn bohaterski, chwa∏´ i zaszczyt.

Medal „Pro Patria” jest szczególnym odznaczeniem i rzadko nadaje si´ go
instytucjom. Dodajmy, ˝e Dom Kultury „Rembertów” znalaz∏ si´ w znakomi-
tym gronie odznaczonych tym medalem instytucji, do którego zalicza si´
m.in. 25 Brygada Kawalerii Powietrznej im. Ksi´cia Józefa Poniatowskiego
i Jednostka Wojskowa GROM. Serdecznie gratulujemy Domowi Kultury
„Rembertów” tak niezwyk∏ego wyró˝nienia!

Redakcja

Niezwyk∏e odznaczenie dla

Domu Kultury „Rembertów”

REMBERTÓW
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W grudniu ubieg∏ego ro-
ku Rada Dzielnicy Rember-
tów dwukrotnie spotyka∏a
si´ na sesjach, aby wybraç
nowe w∏adze dzielnicy.
Pierwsza sesja poÊwi´cona
by∏a wyborowi Prezydium
Rady Dzielnicy, tj. przewod-
niczàcego i wiceprzewodni-

czàcych Rady. Byç mo˝e z zewnàtrz wydaje si´ to
doÊç prostym zadaniem, niemniej prosz´ pami´-
taç, ˝e wÊród nowo wybranych 21 rembertow-
skich radnych mamy reprezentacj´ a˝ 8 ró˝nych
komitetów wyborczych. A ˝eby wybór by∏ sku-
teczny, minimum 11 radnych musi poprzeç danà
kandydatur´... Warto w tym miejscu powiedzieç,
˝e minimum 3 radnych ma prawo utworzyç klub
radnych. Posiadanie klubu oznacza mo˝liwoÊç
zg∏aszania uchwa∏, wyst´powania w pierwszej
kolejnoÊci na sesjach, zajmowania stanowisk
w sprawie projektów uchwa∏ itd. Kluby radnych
tworzone sà zazwyczaj z osób wybranych z tego
samego komitetu wyborczego. Przyk∏adowo: jeÊli
z komitetu wyborczego PO dosta∏y si´ 3 osoby,
najpewniej zawià˝à one klub radnych, 4 osoby
wybrane z list PiS równie˝ mogà utworzyç klub
radnych, ale ju˝ 2 radnych z SLD nie utworzy klu-
bu radnych. Z licznie prowadzonych rozmów wy-
nika∏o, ˝e kluby radnych utworzà komitety „Fo-
rum dla Rembertowa” (5 radnych), PiS (4 rad-
nych) i PO (3 radnych). Pozosta∏e ugrupowania,
tj. „Lepszy Rembertów” (2 radnych), SLD (2 rad-

nych), Rembertów Bezpo-
Êrednio (1 radny), Miesz-
kaƒcy (1 radny), nie majà

mo˝liwoÊci utworzenia klubu radnych, chyba ˝e
dojdzie do jakichÊ wspólnych uzgodnieƒ lub
„transferów”. Szanse na klub radnych ma jeszcze
Warszawska Wspólnota Samorzàdowa, która ma
3 radnych – czas poka˝e, czy zechcà go zawiàzaç.

Pierwsza sesja Rady wykaza∏a, ˝e jest porozu-
mienie mi´dzy najwi´kszymi grupami w Radzie,
i tak przewodniczàcym Rady zosta∏ przedstawi-
ciel „Forum dla Rembertowa” (FR) Stanis∏aw Ko-
walczuk, a wiceprzewodniczàcymi Rady Mariusz
Ch∏opik z PiS i Maciej Iwanicki z PO (wykorzystu-
jàc ∏amy WSR – dzi´kuj´ za zaufanie).

Na II sesji Rady Dzielnicy radni zaj´li si´ wybo-
rem Zarzàdu Dzielnicy Rembertów. Równie˝ tutaj
wydawa∏o si´, ˝e ze wzgl´du na du˝e rozdrob-
nienie w Radzie nie b´dzie to takie ∏atwe. Jedy-
nym kandydatem na stanowisko burmistrza
dzielnicy by∏ Mieczys∏aw Golónka (FR), który
otrzyma∏ 13 g∏osów „za” (na 20 uczestniczàcych
w g∏osowaniu radnych). Nowo wybrany Bur-
mistrz na swoich zast´pców zg∏osi∏ Barbar´ Au-
gustynowicz-Figat (PiS) oraz Marka Karpowicza
(PO). Obydwoje uzyskali odpowiednie poparcie
na stanowisko wiceburmistrzów dzielnicy i ku za-
skoczeniu wi´kszoÊci obserwatorów oficjalnie
mo˝na mówiç o porozumieniu 3 najwi´kszych
podmiotów w Radzie Dzielnicy Rembertów, tj.
Forum dla Rembertowa, PiS i PO. OczywiÊcie, na-
suwa si´ pytanie o trwa∏oÊç takiej koalicji, ale
warto doceniç, ˝e na najni˝szym szczeblu samo-
rzàdowym radni umiejà si´ faktycznie porozu-
mieç ponad podzia∏ami i animozjami, które sà

obecne w krajowej polityce. Najbli˝sza przysz∏oÊç
pozwoli zweryfikowaç, czy w Rembertowie ta
wspó∏praca jest mo˝liwa w d∏u˝szym okresie.

Jednak nie mniej wa˝ne, obok spraw wyboru
Zarzàdu Dzielnicy, sà priorytety programowe, które
koalicjanci zdecydowali si´ wspieraç i realizowaç
(oczywiÊcie, w ramach dost´pnych Êrodków finan-
sowych). Poni˝ej przedstawiam wybrane z nich:
- kontynuacja zadaƒ rozpocz´tych w latach

2013–2014 (budowa ˝∏obka, przedszkola
w LI LO, przed∏u˝enia przejÊcia podziemnego
dla pieszych pod ul. Cyrulików, przebudowa
skrzy˝owania Stra˝acka/Che∏m˝yƒska),

- dà˝enie do poprawy infrastruktury drogowej
(m.in. budowa ul. Zes∏aƒców Polskich na od-
cinku od ul. Cyrulików do ul. Stra˝ackiej wy-
prowadzajàcej ruch z centrum Rembertowa)
oraz po∏àczenie dzielnicy z siecià warszaw-
skich Êcie˝ek rowerowych i systemem Veturilo,

- przej´cie od Skarbu Paƒstwa terenów przy ul.
Stra˝ackiej oraz na Nowym Rembertowie (ce-
lem rozpocz´cia inwestycji sportowo-rekre-
acyjnych w tych miejscach w przysz∏oÊci),

- zwi´kszenie liczby miejsc przedszkolnych,
- dopasowanie komunikacji miejskiej do potrzeb

mieszkaƒców, a tak˝e dà˝enie i lobbowanie ws.
budowy przeprawy przez przejazd kolejowy.
˚yczàc nam, rembertowianom, realizacji tych

zamierzeƒ w nowej kadencji 2015–2018, pra-
gn´ Paƒstwu z∏o˝yç najlepsze ˝yczenia na 2015
rok – szcz´Êcia, zdrowia, satysfakcji z podejmo-
wanych decyzji i spe∏nienia marzeƒ.

Maciej Iwanicki
radny dzielnicy Rembertów

Z prac Rady Dzielnicy

Informacje pod adresem reklama@wiadomoscisasiedzkie.pl
lub u naszego przedstawiciela handlowego: Konrad Skorupka,
tel. 607-314-667, konrad.skorupka@wiadomoscisasiedzkie.pl
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W dopiero co rozpocz´tym roku zap∏acimy po-
datek od nieruchomoÊci i od Êrodków transporto-
wych w tej samej wysokoÊci co w 2014 r. Jest to
pewnego rodzaju precedens, poniewa˝ w latach
ubieg∏ych obowiàzkowe Êwiadczenia pieni´˝ne
ros∏y o okreÊlony wskaênik inflacji. Decyzj´ o nie-
dokonywaniu zmian podj´∏a Prezydent Warszawy. 

Zasada okreÊlania wysokoÊci podatków jest
zobrazowana na stronie internetowej Urz´du
m.st. Warszawy: przyk∏adowo za 1 m2 po-
wierzchni u˝ytkowej mieszkania zap∏acimy
0,74 z∏, za 1 m2 powierzchni u˝ytkowej przezna-
czonej na dzia∏alnoÊç gospodarczà zap∏acimy

23,03 z∏, a za samochód ci´˝arowy o dopusz-
czalnej masie ca∏kowitej powy˝ej 3,5 tony do
5,5 tony w∏àcznie – 545,00 z∏. 

Troch´ inaczej prezentujà si´ ceny towarów
i us∏ug konsumpcyjnych. W pierwszych miesiàcach
minionego roku wskaênik inflacji w stosunku do ro-
ku 2013 wyniós∏ 0,4%. Zmiana ta by∏a podstawà
do waloryzacji podatków lokalnych. Jednak Han-
na Gronkiewicz-Waltz nie zdecydowa∏a si´ wyst´-
powaç do Rady m.st. Warszawy o dokonywanie
zmian stawek obowiàzkowych Êwiadczeƒ pieni´˝-
nych, a to ze wzgl´du na fakt, i˝ obecnie Polska jest
w okresie deflacji. Ponadto, jak czytamy na stronie

internetowej Urz´du m.st. Warszawy: Od lipca
2014 roku miesi´czny wskaênik inflacji jest ujemny
i wynosi∏: w lipcu: –0,2%, w sierpniu i wrzeÊniu:
–0,3%, natomiast w paêdzierniku: –0,6%. 

Podatki lokalne to 8% wszystkich dochodów
miasta. Mi´dzy innymi dzi´ki tej kwocie sà reali-
zowane inwestycje w zakresie budowy bàdê mo-
dernizacji dróg i skrzy˝owaƒ, Êcie˝ek rowero-
wych czy utrzymanie porzàdku w parkach. Po-
nadto dzi´ki podatkom lokalnym jest mo˝liwy
zakup nowych Êrodków transportu miejskiego,
a tak˝e wzbogacenie warszawskiej oferty kultu-
ralnej, edukacyjnej oraz zdrowotnej. 

Izabela Gloskiewicz
êród∏o: www.um.warszawa.pl

Podatki lokalne w nowym roku bez zmian
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Âwi´ta Bo˝ego Narodzenia niestety ju˝
za nami. Pewnie niektórzy z Was zastana-
wiajà si´, co zrobiç z ˝ywà choinkà, która
umila∏a nam swoim zapachem oraz wyglà-
dem ostatni czas? 

Niestety pachnàce drzewka po pewnym
czasie tracà ju˝ na uroku, zaczynajà gubiç
igie∏ki, a nam ci´˝ko si´ z nimi rozstaç. Na
szcz´Êcie jest na to metoda, na dodatek bar-
dzo ekologiczna! 

PGNiG Termika SA organizuje bowiem
szóstà ju˝ edycj´ zimowej akcji „Ciep∏o

z natury”. Zielone drzewka w postaci bio-
masy trafià do warszawskich elektrocie-
p∏owni. Dzi´ki temu nasze choinki zosta-
nà zamienione na energi´ elektrycznà
oraz ciep∏o ogrzewajàce nasze mieszkania
i domy. 

W ka˝dej z poprzednich edycji dzi´ki
zbiórce choinek uda∏o si´ zgromadziç ok.
1200 ton zielonego paliwa, które ogrza∏o
Warszaw´! W tym roku równie˝ postarajmy
si´, aby naszà stolic´ grza∏o ciep∏o ze Êwià-
tecznych drzewek. 

Do naszej dzielnicy choinkous zawita
29 stycznia na parking przy Urz´dzie Dziel-
nicy (al. gen. A. ChruÊciela „Montera” 28). 

Olga ¸´cka

W sobot´ 31 stycznia o godzinie 21.00
w klimatycznej Klubokawiarni DZiK na Mo-
kotowie (ul. Belwederska 44 a) odb´dzie
si´ impreza fina∏owa mi´dzynarodowego
festiwalu samby batucady Samba Grzeje
2015. Us∏yszymy koncert dwudziestooso-
bowej grupy perkusyjnej Ritmo Bloco Van-
guardia, wystàpi Eric Folly (muzyk, tancerz
i aktor pochodzàcy z Francji, z mocnymi
korzeniami afrykaƒskimi) oraz Leo Vilhena
z zespo∏em. Nie zabraknie oczywiÊcie roda
de samba – sambowego jam session
z udzia∏em festiwalowych muzyków. Poza
muzykà na ˝ywo o goràcà atmosfer´ za-
dba Mamadou Diouf – popularny muzyk

i poeta, tym razem w roli did˝eja. Wst´p
15 z∏. Serdecznie zapraszamy!

A mo˝e chcecie sami spróbowaç swoich
si∏ w graniu samby?

Ritmo Bloco, organizator koncertu,
w dniach 26–28 stycznia poprowadzi
bezp∏atne warsztaty ulicznej samby batu-
cady dla m∏odzie˝y w wieku 13–17 lat
w ramach Zimy w mieÊcie 2015. Szczegó-
∏y: www.facebook.com/events/3932671841
67309/. Zapisy: sambagrzeje@gmail.com
(liczba miejsc ograniczona).

Hanna Kowalska

REKL AMA

Na realizacj´ bud˝etu partycypacyjnego w dziel-
nicy Rembertów na rok 2016 zosta∏a przeznaczo-
na kwota 648 000 z∏. Zostanie ona rozdyspono-
wana na projekty o charakterze ogólnodzielnico-
wym, bez podzia∏u na obszary terytorialne oraz
bez górnego limitu wartoÊci jednego projektu.

Projekty do bud˝etu partycypacyjnego mo˝e
zg∏osiç ka˝dy mieszkaniec w terminie od
17 stycznia do 17 lutego 2015 r.:
■ poprzez stron´ internetowà www.twojbudzet.

um.warszawa.pl, 
■ w Wydziale Obs∏ugi Mieszkaƒców w Urz´dzie

Dzielnicy Rembertów m.st. Warszawy (al. gen.
A. ChruÊciela 28),

■ przesy∏ajàc projekt na adres Urz´du Dzielnicy
Rembertów m.st. Warszawy, al. gen. A. Chru-
Êciela 28, 04-401 Warszawa (o zachowaniu
terminu decyduje data wp∏ywu do urz´du).

W ramach bud˝etu partycypacyjnego mogà
byç zg∏aszane projekty:
■ mieszczàce si´ w zakresie zadaƒ przypisanych

do realizacji dzielnicom oraz jednostkom
miejskim (np. Zarzàd Dróg Miejskich, Zarzàd
Oczyszczania Miasta);

■ mo˝liwe do realizacji w trakcie jednego roku
bud˝etowego, tj. roku 2016;

■ mieszczàce si´ kosztorysem w kwocie 648 000 z∏;

■ dotyczàce terenów ogólnodost´pnych i b´dà-
cych w∏asnoÊcià m.st. Warszawy.

Wi´cej informacji na stronach:
www.twojbudzet.um.warszawa.pl

www.rembertow.waw.pl

Anna Koczorowska
koordynator ds. bud˝etu partycypacyjnego

dla dzielnicy Rembertów m.st. Warszawy

Zg∏aszanie projektów do bud˝etu partycypacyjnego
w dzielnicy Rembertów na rok 2016

2    0    1    6

Karnawa∏owe brzmienie Warszawy!

Choinkobus odbierze Twojà choink´

SKLEP SPECJALISTYCZNYSKLEP SPECJALISTYCZNYSKLEP SPECJALISTYCZNY

W-wa, ul. Korkowa 133  tel. 519-765-305 www.e-paleniePRO.pl

• ELEKTRONICZNE PAPIEROSY – szeroki asortyment
• ALKOMATY – jednorazowe, podr´czne, elektrochemiczne
• CZUJNIKI – dymu, czadu, gazu
• OÂWIETLENIE LED CENY INTERNETOWE!CENY INTERNETOWE!CENY INTERNETOWE!
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– Na wst´pie serdecznie gratulujemy obj´-
cia funkcji Burmistrza Dzielnicy Rembertów.
Choç sytuacja w rembertowskim samorzàdzie
nie jest komfortowa: w Radzie Dzielnicy b´-
dzie olbrzymie rozdrobnienie polityczne,
pierwsza sesja Rady zosta∏a zerwana, Zarzàd
Dzielnicy zmieni∏ si´ w 100%, a ˝eby zyskaç
niezb´dnà wi´kszoÊç, musia∏ Pan przekonaç
do wejÊcia do wspólnej koalicji zaciek∏ych
(w ka˝dym razie na szczeblu krajowym) prze-
ciwników – Prawo i SprawiedliwoÊç oraz
Platform´ Obywatelskà.

Faktycznie w Radzie Dzielnicy Rember-
tów wyst´puje du˝e rozdrobienie, ale taka
jest po prostu specyfika naszej dzielnicy.
W∏aÊciwie od lat tak si´ dzieje, ˝e w samo-
rzàdzie mamy wiele ugrupowaƒ liczàcych
niewielu cz∏onków, co pociàga za sobà pro-
blem z utworzeniem wi´kszoÊci, ale jak
praktyka pokazuje, da si´ dobrze funkcjo-
nowaç w takich warunkach. 

W kwestii pierwszej sesji Rady Dzielnicy
chcia∏bym dokonaç pewnego sprostowania.
Otó˝ nie zosta∏a ona zerwana. By∏a zreali-
zowana zgodnie z porzàdkiem i zostali na
niej wybrani: przewodniczàcy Rady oraz je-
go zast´pcy, a na kolejnej sesji dokonano
wyboru Zarzàdu Dzielnicy. Ca∏kowita
zmiana sk∏adu tego Zarzàdu by∏a odzwier-
ciedleniem porozumienia, które utworzy∏o
si´ w Radzie – to tak˝e zupe∏nie normalne
zjawisko, tak si´ na ogó∏ dzieje.

Nie zgodzi∏bym si´ te˝ z tezà, ˝e musia-
∏em przekonywaç do koalicji przeciwników
politycznych. Ró˝ne komitety startujà do
wyborów pod ró˝nymi szyldami, ale jeÊli
chodzi o programy tych˝e komitetów, to sà
one dosyç zbie˝ne. Kiedy mówi si´ o pro-
blemach i potrzebach Rembertowa, to po-
rozumienie mi´dzy partiami w perspekty-
wie ponadlokalnej wrogimi jest znacznie ∏a-
twiejsze. Nie zwraca si´ szczególnej uwagi
na to, z jakiej kto jest partii, na forum sa-
morzàdowym jesteÊmy otwarci na wspó∏-
prac´ z ka˝dym. A zatem zaciek∏oÊci tutaj
po prostu nie ma. Ludzie si´ na ogó∏ szanu-
jà. W rembertowskim samorzàdzie jestem
ju˝ szóstà kadencj´ i nie by∏o takich sytu-
acji, ˝eby radni obrzucali si´ inwektywami.
OczywiÊcie ostre spory si´ zdarzajà, ale to
wszystko jest utrzymane w ramach przy-

zwoitoÊci. MyÊl´, ˝e gdyby politycy z „wyso-
kiej pó∏ki” zaczynali od lokalnego samorzà-
du, to mo˝e nabraliby pewnych cech, które
nie powodowa∏yby zaciek∏oÊci, jakà ciàgle
widzimy w mediach.

– Nie boi si´ Pan, ˝e to wejÊcie w koalicj´
z PiS oraz PO spowoduje w oczach mieszkaƒ-
ców upartyjnienie Pana komitetu wyborczego
Forum dla Rembertowa?

Nie obawiam si´ tego. MyÊl´, ˝e miesz-
kaƒcy nie b´dà rozliczaç Zarzàdu z tego,
z kim si´ porozumia∏, ale b´dà patrzyli, co
z tego wynika i jakie sà efekty tej wspó∏pra-
cy oraz czy ich oczekiwania sà spe∏nione.

– By∏ ju˝ Pan Burmistrzem Rembertowa
w latach 2006–2010. Czy sà jakieÊ dzia∏a-
nia, które rozpoczà∏ Pan wówczas, ale nie zo-
sta∏y sfinalizowane i chcia∏by je Pan dokoƒ-
czyç teraz?

W latach 2006–2010 mieliÊmy najwi´kszy
bud˝et inwestycyjny – ponad 53 mln z∏ i roz-
pocz´liÊmy wtedy wiele zadaƒ i wiele uda∏o
si´ zakoƒczyç. By∏y to zarówno inwestycje
drogowe, jak i kubaturowe, m.in. biblioteka,
przedszkole w Kaw´czynie-Wygodzie. Przy-
gotowane te˝ zosta∏y zadania, których reali-
zacja przypad∏a na kadencj´ 2011–2014
– g∏ównie zadania w zakresie infrastruktury
drogowej. Jedno zadanie zosta∏o przesuni´-
te w czasie – budowa nowego przedszkola.
To zadanie szczególnie le˝a∏o mi na sercu
i niestety wtedy nie zosta∏o zrealizowane,
ale teraz to nadrabiamy. Trwa adaptacja
jednego poziomu liceum na Kadrowej i za-
pewni to 100 miejsc dla dzieci. 

OczywiÊcie nie da si´ wszystkiego zrobiç
w jednej czy nawet dwóch kadencjach, re-
alizacja inwestycji post´puje na miar´ do-
st´pnych Êrodków. Jeszcze wiele kadencji
przed nami i na pewno wiele pracy.

– Po pewnej prze-
rwie na pewno zy-
skuje si´ nowe spoj-
rzenie na stawiane
burmistrzowi zada-
nia. Co chcia∏by Pan
osiàgnàç w rozpoczy-
najàcej si´ kadencji
i co b´dzie Pana
priorytetem?

Nie by∏a to zbyt
d∏uga przerwa, bo
dwuletnia. Tym
bardziej ˝e w mi-
nionej kadencji
przez prawie dwa
lata by∏em zast´pcà

burmistrza, wi´c ten oglàd w zasadzie si´
nie zmieni∏. Wiadomo, ˝e zarzàd musi wy-
konywaç okreÊlone zadania wynikajàce
z uchwa∏ rady i z za∏àcznika bud˝etowego. 

Przede wszystkim zale˝y mi na tym, ˝eby
rozwój Rembertowa nast´powa∏ równo-
miernie. Pewne osiedla sà bardziej zurbani-
zowane, majà uzbrojenie infrastruktury
podziemnej i drogowej, a niektóre nie. My-
Êl´, ˝e trzeba iÊç w kierunku niwelowania
tych ró˝nic. Trzeba to oczywiÊcie robiç we
w∏aÊciwej kolejnoÊci, a wi´c nie mo˝na roz-
poczàç, pilnej skàdinàd, rozbudowy infra-
struktury drogowej, dopóki nie b´dzie na
tych obszarach przynajmniej kanalizacji. 

Dà˝àc do równomiernego rozwoju dziel-
nicy, trzeba si´ b´dzie pochyliç tak˝e nad
miejscowymi planami zagospodarowania
przestrzennego. Kilka MPZP mamy rozpo-
cz´tych, a niektóre obszary nie sà w ogóle
takimi planami obj´te. Trzeba b´dzie te
plany opracowaç, we wspó∏pracy z Biurem
Architektury, aby pomóc inwestorom chcà-
cym budowaç w Rembertowie. 

Z pewnoÊcià priorytetem b´dzie dla
mnie te˝ wspomniany ju˝ temat przedszko-
li. Zale˝y mi na tym, aby wszystkie dzieci,
które chcà si´ dostaç do przedszkola, znala-
z∏y miejsce w przedszkolach w Remberto-
wie. Inwestycja na Kadrowej powinna spro-
staç temu zadaniu, ale za chwil´ wejdzie
w ˝ycie obowiàzek posy∏ania czterolatków
do przedszkola, a to postawi przed nami
kolejne wyzwanie. Wa˝ne jest te˝ stworze-
nie odpowiednich warunków nauki i wa-
runków pracy dla nauczycieli.

– Czy przewiduje Pan jakieÊ zmiany w zasa-
dach funkcjonowania Urz´du Dzielnicy oraz
jego jednostek organizacyjnych?

Najpierw dokoƒczyç to, co zacz´te
W pierwszych miesiàcach nowej kadencji samorzàdowej, w której w∏odarzem
dzielnicy zosta∏ Pan Mieczys∏aw Golónka, spotkaliÊmy si´ z nowym Burmistrzem,
aby dowiedzieç si´, jakie ma plany i zamierzenia na najbli˝sze cztery lata. 

ciàg dalszy na str. 5

MONTA˚, POD¸ÑCZENIE I NAPRAWA

SPRZ¢TU AGD W DOMU KLIENTA
– pralek, zmywarek, lodówek, kuchenek, piekarników, 

okapów, ogrzewaczy wody, term elektrycznych, grzejników
olejowych, mikrofali, odkurzaczy, krajalnic itp.

✓ Okresowe przeglàdy oraz drobne naprawy
pieców gazowych ró˝nych producentów

✓ Pod∏àczanie czujników temperatury
✓ Naprawy przy u˝yciu cz´Êci nowych oraz oryginalnych

Tel. 507 130 389, 500 322 255
e-mail: stachyra-uslugi@wp.pl

REKL AMA
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Urzàd podlega pewnym regulacjom za-
wartym w regulaminie organizacyjnym
Urz´du m.st. Warszawy i regulaminie
Urz´du Dzielnicy. Wszystko jest wi´c po-
uk∏adane i nie ma potrzeby tego zmieniaç.
Jedyne zmiany, jakie mogà nastàpiç i na-
stàpià, to te wynikajàce ze zmiany uchwa-
∏y Rady Miasta dotyczàcej przekazania
kompetencji dzielnicom, ale b´dà to nie-
wielkie, raczej kosmetyczne zmiany. Oczy-
wiÊcie b´d´ si´ przyglàda∏ funkcjonowaniu
Urz´du i jego jednostek organizacyjnych,
ale generalnie uwa˝am, ˝e jeÊli coÊ dobrze
dzia∏a, to nie trzeba tego zmieniaç. W sy-
tuacji, gdy dostrzeg´ jakieÊ nieprawid∏o-
woÊci, oczywiÊcie b´d´ na nie reagowaç. 

– Jakie inwestycje w naszej dzielnicy sà
Pana zdaniem najpilniejsze i jakie sà szan-
se na pozyskanie Êrodków finansowych nie-
zb´dnych do ich realizacji?

Cz´Êç tych inwestycji jest ju˝ realizowa-
na i na t´ chwil´ chcemy si´ skupiç na ich
dokoƒczeniu. To wspomniane ju˝ przed-
szkole, ponadto budowa ˝∏obka i rozwój
infrastruktury drogowej oraz zadania po-
naddzielnicowe, we wspó∏pracy ze
ZMID-em: przejÊcie pod ul. Cyrulików
i budowa ronda na skrzy˝owaniu ulic
Che∏m˝yƒskiej i Stra˝ackiej. Tym dwóm
ostatnim b´dziemy si´ szczególnie uwa˝-
nie przyglàdaç, bo to kluczowe inwesty-
cje, które znacznie poprawià komunika-
cj´ w Rembertowie i wp∏ynà na bezpie-
czeƒstwo kierowców i pieszych.

Ârodki na inwestycje pochodzà z za-
∏àcznika bud˝etowego m.st. Warszawy
i wi´kszoÊç tych Êrodków to dotacja.
Ârodki w∏asne dzielnicy to dochody z po-
datków od nieruchomoÊci, z dzier˝awy
oraz ze sprzeda˝y mienia. Dodaç do tego
mo˝na Êrodki unijne, jednak to niewielki
procent bud˝etu dzielnicy. Na t´ chwil´
Êrodków troch´ brakuje, a sposobem, by
temu zaradziç, mo˝e byç ubieganie si´
o zwi´kszenie dotacji bàdê szukanie spo-
sobów bardziej efektywnego wykorzysta-
nia mienia gminy Warszawa – tej jego
cz´Êci, która znajduje si´ na terenie Rem-
bertowa. Jestem jednak dobrej myÊli, bo
tendencja spadkowa, jaka by∏a w ostat-
nim czasie, powoli si´ odwraca i byç mo-
˝e wrócimy do wyjàtkowo korzystnej sy-
tuacji z lat 2006–2010, kiedy to bud˝et
dzielnicy wynosi∏ ponad 50 mln z∏, a nie
tak jak w ostatniej kadencji – 30 mln. 

– Jakie jest prywatne oblicze nowego
Burmistrza Dzielnicy? Czym lubi si´ Pan
zajmowaç w czasie wolnym?

Lubi´ czytaç ksià˝ki historyczne, graç
w komputerowe gry strategiczne i w sza-
chy, latem zaÊ du˝à frajd´ sprawiajà mi
prace ogrodowe na dzia∏ce.

– Dzi´kuj´ za rozmow´.

Rozmawia∏a Hanna Kowalska

Grudzieƒ up∏ynà∏ w Warszawie pod znakiem
sàsiedzkich spotkaƒ. W ramach akcji „Po-
dwórkowa Gwiazdka” Êwi´towa∏o a˝ 47
punktów sàsiedzkich! 

Podczas tej edycji do akcji w∏àczy∏o si´ wiele
nieformalnych grup aktywnych mieszkaƒców,
organizacji pozarzàdowych, bibliotek, domów
kultury oraz lokalnych kawiarni. 

G∏ównym celem inicjatywy by∏o wspólne
tworzenie przyjaznej przestrzeni rozmowy
i spotkania, w oparciu o tak zwane lokalne za-
soby. Organizatorzy i zaanga˝owani sàsiedzi
dowiedli, ˝e do zorganizowania sàsiedzkiego
spotkania niepotrzebny jest wysoki bud˝et ani
sponsorzy. 

W ca∏ej stolicy rozbrzmiewa∏y radosne dêwi´-
ki tradycyjnych polskich kol´d, które zaÊpiewane
z sàsiadami nabra∏y nowego znaczenia. Miesz-
kaƒcy wspólnie ubierali Êwiàteczne drzewka
oraz dzielili si´ przygotowanymi potrawami i ˝y-
czeniami. Wielu sàsiadów przebra∏o si´ za Âwi´-
tego Miko∏aja, by daç radoÊç najm∏odszym. At-
mosfery radosnej, mi´dzypokoleniowej integra-
cji nie popsu∏a nawet deszczowa pogoda. 

Co wi´cej, w ramach „Podwórkowej Gwiazd-
ki” mia∏y miejsce równie˝ sàsiedzkie inicjatywy
dobroczynne, takie jak zbiórki darów dla po-
trzebujàcych. Jest to dowód na to, ˝e coraz cz´-
Êciej obiektem naszych zainteresowaƒ staje si´
drugi cz∏owiek. 

Wszystkim mieszkaƒcom Warszawy ˝yczymy
wielu pomys∏ów na inicjatywy sàsiedzkie w No-
wym Roku. 

Zespó∏ Q-Ruchu Sàsiedzkiego 

Obchody
Podwórkowej

Gwiazdki 2014

NASZ PATRONAT

Trwa przeglàd miasta pod kàtem zalegajà-
cych plakatów wyborczych. Mieszkaƒcu,
zg∏oÊ miejsca, w których wisi plakat kandyda-
ta na radnego.

Zarzàd Oczyszczania Miasta prowadzi moni-
toring miasta pod kàtem miejsc, gdzie zalegajà
plakaty wyborcze z jesiennej kampanii samo-
rzàdowej. O pomoc w identyfikacji lokalizacji
do posprzàtania prosimy mieszkaƒców. Adre-
sy miejsc, w których wiszà plakaty prosimy
zg∏aszaç do Miejskiego Centrum Kontaktu:
telefonicznie pod numer 19115, przez portal
www.warszawa19115.pl, mailem na adres:
kontakt@um.warszawa.pl lub z pomocà apli-
kacji mobilnej Warszawa19115.

Zgodnie z Kodeksem wyborczym plakaty wy-
wieszone podczas kampanii powinny usunàç
komitety wyborcze. Ustawa daje im na to
30 dni od dnia g∏osowania. 

Poniewa˝ nie wszystkie komitety wywiàza∏y si´
z tego obowiàzku, wyr´czyç je muszà s∏u˝by
oczyszczania miasta. Kosztami porzàdków obcià˝e-
ni zostanà pe∏nomocnicy tych komitetów wybor-
czych, których plakaty posprzàtamy. Koszt porzàd-
kowania Warszawy po poprzednich wyborach sa-
morzàdowych w 2010 r. wyniós∏ 47 tys. z∏.

Zofia K∏yk
Zarzàd Oczyszczania Miasta

al. Jerozolimskie 11/19, 00-508 Warszawa

A plakaty jeszcze wiszà...

Jak informujà nas czytelnicy, z∏e rzeczy dziejà
si´ przy ulicy Topograficznej, na pustej dzia∏ce
u zbiegu Topograficznej i Ziemskiego „Wach-
nowskiego”, za blokami na osiedlu wojskowym.
Teren ten sta∏ si´ po prostu wychodkiem dla
psów, ale przecie˝ to nie psy ponoszà za to od-
powiedzialnoÊç. Kwestia sprzàtania psich kup
jest tematem powracajàcym jak bumerang w ca-
∏ej Warszawie, bo niestety wcià˝ wi´kszoÊç w∏a-
Êcicieli czworonogów nie zabiera ze sobà na
spacer woreczka do posprzàtania po swoim psie
i nie widzi takiej potrzeby, a jeÊli widzi – nie bar-
dzo ma ch´ç to robiç. A zanieczyszczeƒ przyby-
wa. W imieniu zniesmaczonych mieszkaƒców
chcemy zaapelowaç, aby ka˝dy, kto posiada psa,
wykona∏ t´ odrobin´ wysi∏ku i sprzàtnà∏ po swo-

im pupilu na ka˝dym spacerze. Przecie˝ to dla
dobra nas wszystkich. Nie jest raczej przyjemno-
Êcià spacerowanie po terenie, na którym co krok
trzeba uwa˝aç, by w coÊ nie wdepnàç. Zresztà
nie o iloÊç kup tutaj chodzi, ale o to, ˝e w ogóle
le˝à, choç powinny byç sprzàtni´te. Nie szukaj-
my wymówek w postaci przepe∏nionego najbli˝-
szego kosza na Êmieci, na trasie naszego space-
ru na pewno b´dzie nast´pny, a ostatecznie
mo˝na przecie˝ „zutylizowaç” odpad na osiedlo-
wym Êmietniku. Nie t∏umaczmy si´ przed samy-
mi sobà, ˝e przecie˝ nikt nie widzi, ˝e nie sprzàt-
nà∏em kupy mojego psa, nikt mnie za to nie uka-
rze. Potraktujmy naszà dzielnic´ jak naprawd´
naszà i sprzàtajmy to, co powinniÊmy sprzàtaç,
tak jak sprzàtamy we w∏asnych domach, by by∏o
nam w nich przyjemnie i komfortowo.

Marta Frejtan

Brudna sprawa
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tel.: 505 283 785, e-mail: biuro@ulicamotylkowa.pl, www.ulicamotylkowa.pl

ul. Motylkowa 11, Warszawa-Międzylesie

Dostępne mieszkania
(stan deweloperski):

97 m2 – 565 tys. PLN
Ostatnie 2 mieszkania

Rezerwując już dziś, możesz dostać 5% rabatu
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DACHY
SPRZEDA˚, MONTA˚
501 14 14 40

17
4

ANTENY satelitarne i naziemne,
DEKODERY, monta˝ naprawa,
ustawienia. Trwam, Cyfra, Polsat, N.
oraz zestawy bez op∏at, 30 kana∏ów po pol-
sku. www.lemag-tvsat.waw.pl, ul. B. Cze-
cha 29, tel: 22 815-47-25, 501-123-566.

80

tel.: 532 234 128

PRZYCZEPY, LAWETY
SPRZĘT SPRZĄTAJĄCY, PIORĄCY: 

KÄRCHER, GARDENA

WYPOŻYCZALNIA IWO-AGOIWO-AGO

194

NADZORNADZORY BUDOWLY BUDOWLANEANE
Kierownik Budowy, Inspektor Nadzoru

Przeglàdy okresowe budynków
Dokumentacje budowy, inwentaryzacje – Autocad

biuro@s2invest.pl 501-758-140
231

To ju˝ ostatni dzwonek na wzi´cie udzia∏u
w bezp∏atnych szkoleniach finansowanych
przez Uni´ Europejskà. W ramach szkoleƒ
mo˝na poszerzyç swojà wiedz´ zawodowà,
np. w zakresie kadr i podatków, ale tak˝e na-
uczyç si´ j´zyków czy obs∏ugi komputera.

Do 30 czerwca 2015 r. muszà zakoƒczyç si´
wszystkie szkolenia unijne z Programu Operacyj-
nego Kapita∏ Ludzki (POKL). W zwiàzku z tym to
dobry moment, aby jeszcze skorzystaç z dobro-
dziejstw kursów, które sà w pe∏ni finansowane
ze Êrodków unijnych.

Do wyboru sà szkolenia z róznych zagadnieƒ,
m.in.: kadry i podatki, j´zyki obce czy obs∏uga
komputera. Zaj´cia sà ca∏kowicie bezp∏atne.
W przypadku j´zyków szkolenia trwajà 60 godz.
lekcyjnych, mo˝na wybraç j´zyki: angielski, hisz-
paƒski i niemiecki.

Kursy j´zykowe sà kierowane do osób doro-
s∏ych, zamieszkujàcych, pracujàcych lub uczàcych
si´ na terenie Mazowsza. W tym przypadku wy-
starczy wype∏niç formularz zg∏oszeniowy (pod ad-
resem http://bit.ly/toma2-waw-karta) i test pozio-
mujàcy (pod adresem odpowiednio dla ka˝dego j´-

zyka: angielski http://bit.ly/toma2-waw-a-test, nie-
miecki http://bit.ly/toma2-waw-n-test, hiszpaƒski
http://bit.ly/toma2-waw-h-test), który dopasuje
umiej´tnoÊci kandydata do okreÊlonej grupy. Szko-
lenie komputerowe obejmuje zagadnienia z obs∏ugi
pakietu MS Office (Word, Excel, Power Point, Access
oraz Outlook) na poziomie podstawowym i rozsze-
rzonym, zasady bezpiecznego poruszania si´ po In-
ternecie, omawiane sà tak˝e programy graficzne.

Zaj´cia odbywajà si´ zarówno w tygodniu, jak
i w weekendy. Mo˝na wybieraç spoÊród godzin
porannych i popo∏udniowych. Warunkiem ukoƒ-
czenia kursu jest obecnoÊç na przynajmniej 80%
zaj´ç oraz podejÊcie do egzaminu koƒcowego. Po
kursie uczestnik otrzymuje zaÊwiadczenie o ukoƒ-
czeniu szkolenia oraz o zdanym egzaminie. 

Wszelkie informacje o wszystkich kursach finan-
sowanych ze Êrodków UE mo˝na znaleêç na stro-
nie www.inwestycjawkadry.pl, a o kursach j´zy-
kowych: www.jezyki.waw.pl, za poÊrednictwem
poczty elektronicznej (projekt.jezyki@gmail.com)
bàdê telefonicznie (22 122 18 82). 

Aleksandra Pudzianowska

Bezp∏atne kursy j´zykowe i komputerowe

Zimà na Êwie˝e, rwane prosto
z sadu jab∏ka liczyç ju˝ nie mo˝na.
Na szcz´Êcie wiele ich odmian
dobrze si´ przechowuje, nie tra-
càc swoich wartoÊci od˝ywczych
i zdrowotnych. Nawet do wiosny
mo˝na kupowaç smaczne
rodzime odmiany, choç
w sklepach pojawià
si´ zapewne nie-
d∏ugo tak˝e importowa-
ne – z Nowej Zelandii czy Ameryki Po∏u-
dniowej. A ja z pewnym wyprzedzeniem przypo-
mn´ Paƒstwu, jakie nasze rodzime odmiany
b´dzie mo˝na kupowaç ju˝ wczesnym latem:

Papierówka – jedna z najbardziej znanych od-
mian, obecnie mocno zapomniana, pochodzàca
z krajów nadba∏tyckich, stàd inna jej nazwa –
Oliwka Inflancka. Owocuje w drugiej po∏owie
lipca, rodzi Êredniej wielkoÊci owoce o bia∏o˝ó∏-

tej skórce. Jab∏ka ma-
jà bia∏y, soczysty,
lekko kwaskowa-
ty mià˝sz. Nieste-
ty s∏abo si´ prze-

chowujà, najsmacz-
niejsze sà zrywane

bezpoÊrednio z drzewa,
po kilku dniach stajà si´

kruche. Za to wtedy doskona-
le nadajà si´ na kompot. 

Ananas Ber˝enicki – odmiana znaleziona na
Wileƒszczyênie w Ber˝enikach ko∏o Dukszt przez
prof. Hrebnickiego jako siewka nieznanej odmia-
ny. Charakteryzuje si´ bardzo du˝ymi, kulistymi
i delikatnie ˝ebrowanymi owocami, pokrytymi
mocnà, zielonkawo˝ó∏tà skórkà. Jab∏ka majà kre-
mowy, ma∏o soczysty mià˝sz, lekko aromatyczny,
o smaku winnym. Dojrzewajà w pierwszej po∏o-
wie sierpnia. Owoce typowo deserowe. 

Piros – to jedna z m∏odszych odmian, wyselek-
cjonowana dopiero w 1984 r. Owocuje w pierw-
szej po∏owie sierpnia. Ma soczyste i bardzo
smaczne, du˝e owoce. Skórka zielono˝ó∏ta, moc-
na i gruba, z intensywnym czerwonym rumieƒ-
cem. Kremowy, bardzo soczysty i aromatyczny
mià˝sz czyni jà jednà z najsmaczniejszych letnich
odmian jab∏ek.

SMACZNEGO!

Marcin J´drzejewski

Jedz jab∏ka – tak˝e zimà!
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Dom Kultury „Rembertów”
z a p r a s z a

2–30 stycznia, w godz. 11.00–20.00
Wystawa fotograficzna dokumentujàca pro-
jekty Rembertowskiej Inicjatywy Kulturalnej
2014 realizowanej w ramach projektu „Dom
Kultury+ Inicjatywy lokalne 2014” Narodo-
wego Centrum Kultury.

2–30 stycznia, w godz. 10.00–20.00
Wystawa prac plastycznych pt. „Âwiàtecz-
ne ˝yczenia” wykonanych przez uczestni-
ków sekcji plastycznej Domu Kultury „Rem-
bertów” pod kierownictwem Justyny Kabali.

19–30 stycznia, w godz. 8.00–16.00
Akcja „Zima w mieÊcie 2015” wed∏ug
odr´bnego planu.

al. Komandosów 8, tel. 22 611 96 87
domkultury.rembertow@wp.pl

www.dkrembertow.waw.pl

Dom Kultury „Wygoda”
z a p r a s z a

12–31 stycznia, w godz. 14.00–19.30
Wystawa prac plastycznych uczestników
sekcji plastycznej pt.: „W krainie Êniegu”.

19–30 stycznia, w godz. 8.00–16.00
„Zima w mieÊcie 2015” – wed∏ug odr´bne-
go planu. Zapisy w sekretariacie DK „Wygo-
da”. Liczba miejsc ograniczona.

ul. Koniecpolska 14, tel. 22 812 06 33
dkwygoda@op.pl

Od 1 stycznia 2015 r. (czyli od styczniowego numeru WS) na naszych ∏amach b´dzie
mo˝na zamieÊciç wy∏àcznie dwa typy og∏oszeƒ drobnych (bez wzgl´du na ich treÊç):
- og∏oszenie tekstowe o obj´toÊci do 20 wyrazów – p∏atne 16 z∏ (brutto),
- og∏oszenie w ramce 43 x 20 mm – p∏atne 43,05 z∏ (brutto).
Zamówienia mo˝na dokonaç do 20 dnia poprzedniego miesiàca pod numerem
tel. 22 810 26 04 lub adresem e-mail: drobne.rembertow@wiadomoscisasiedzkie.pl.
Og∏oszenia publikujemy po wczeÊniejszym op∏aceniu (gotówkà lub przelewem).

◗ NAUKA GRY NA GITARZE – od pierwszej lekcji grasz i Êpiewasz fajne piosenki! Zapraszam, na pewno
si´ nie rozczarujesz. Tel. 695-622-848.
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